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Rozpoczęcie obrad o godz. 1400  

Zakończenie obrad o godz. 1430 

 

                         

      P R O T O K Ó Ł   Nr  IX.2015 

obrad  NADZWYCZAJNEJ   SESJI   

RADY  GMINY USTKA 

w  Sali Obrad Urzędu Gminy Ustka 

                              ul. Dunina 24 

dnia  17 lipca 2015 roku 

  

Obrady IX nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy w VII kadencji (2014 – 

2018) otworzył o godz. 1400 Wacław Laskowski Przewodniczący Rady 

Gminy Ustka.  

 

Po powitaniu radnych, Pani Wójt i pracowników Urzędu Gminy 

stwierdził, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 13 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych 

stanowi kworum uprawniające Radę do podejmowania prawomocnych 

uchwał.  

 

Radni nieobecni: Grzegorz Piszczek, Krzysztof Poźniak  

 

Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 
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Nawiązując do projektu porządku obrad przekazanego wcześniej 

wszystkim radnym, Przewodniczący Rady Gminy Wacław Laskowski wobec 

braku uwag poddał pod głosowanie porządek obrad.  

 

Głosowało     -  13 

 

 

Za     -  13 

Przeciw    -     0 

Wstrzymało się  -    0 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 
następujący porządek obrad: 

Porządek obrad : 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

a/ otwarcie sesji 

b/ zatwierdzenie prawomocności obrad 

c/ przedstawienie porządku obrad. 

 

2. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy Ustka na 2015 rok, 

2) w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego długoterminowego. 

 

3. Wolne wnioski i informacje. 

4. Zakończenie obrad.  
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Ad. 2.  Podjęcie uchwał : 

 

 

 projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Ustka na 
2015 rok, 

 

 
   Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy  

- proszę Panią Skarbnik o zabranie głosu w przedmiocie niniejszego projektu 

uchwały. 

 

Jadwiga Dic Skarbnik Gminy 

- po stronie dochodów i wydatków  proponuje się wprowadzenie kwoty                          

w wysokości 1.040.865,00 zł z przeznaczeniem na zadanie -  przebudowa                

ul. Sportowej. Z uwagi na przedłużające się uzgodnienia dokumentacji 

projektowej zadania w GDDKiA oraz PKP, przedłużono termin realizacji 

zdania do 26 czerwca 2015 roku. W związku z brakiem kompleksowego 

odbioru nie było możliwości zrealizowania wydatków  do   30 czerwca 2015 

roku. Wydatki te były wydatkami niewygasającymi, które Państwo 

uchwaliliście już w 2014 roku. Po odbiorze pełnej dokumentacji                             

w dniu 06 lipca 2015 roku mogliśmy podjąć taką decyzję, że zadanie będzie 

zapłacone, ale z niewygasających wydatków, które wprowadzić należało do 

budżetu po stronie dochodów i wydatków na 2015 rok.  

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w przedmiocie w/w 

projektu uchwały. 
 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie wyżej wymieniony projekt uchwały: 
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Głosowało     -  13 

 

 

Za     -  13 

Przeciw    -     0 

Wstrzymało się  -    0 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę                     
Nr IX.93.2015 stanowiącą zał. Nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

 

 projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego 
długoterminowego  

 
 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy  
- proszę Panią Skarbnik o zabranie głosu w przedmiocie niniejszego projektu 

uchwały. 

 

 

Jadwiga Dic Skarbnik Gminy 
- w budżecie Gminy na 2015 rok po stronie przychodów została zaplanowana 

kwota kredytu do zaciągnięcia w wysokości  5 mln  zł. Proponuje się przeznaczyć  

go na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań - 2.860.000 zł oraz na 

sfinansowania planowanego deficytu budżetu w wysokości 2.140.000 zł.                            

Z załącznika inwestycyjnego wynika, iż kredyt zostanie przeznaczony na  

pokrycie kosztów realizacji zadania sieci kanalizacyjnej i przebudowy 

oczyszczalni ścieków w Rowach w wysokości 2.140.000 zł. Zadłużenie na dzień 

dzisiejszy wynosi 16.400.000 zł, co stanowi 36,6%  planowanych dochodów tego 

roku.  

 

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w przedmiocie w/w 

projektu uchwały. 
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Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy  

- czy my obligatoryjnie,  automatycznie zaciągamy zadłużenie w wys. 5 mln zł, 

czy uruchamiamy  linię kredytową, która ewentualnie będzie wykorzystana                        

w 100%  w sytuacji deficytu? 

 

 

 

Jadwiga Dic Skarbnik Gminy 
- na dzień dzisiejszy  Państwu nie odpowiem, ponieważ wszystko będzie zależało 

od rozliczenia oczyszczalni ścieków. Wszystkie faktury mają wpłynąć do końca 

miesiąca września. Jest możliwość odliczenia podatku VAT i wówczas o tę kwotę 

proponowany do zaciągnięcia kredyt byłby pomniejszony. W przygotowaniu 

zamówienia publicznego dokonamy zapisu do zaciągnięcia kredytu do 

5.000.000,- zł.   

 

 

 

Wobec braku dalszych zapytań, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie wyżej wymieniony projekt uchwały: 

 

Głosowało     -  13 

 

 

Za     -  13 

Przeciw    -     0 

Wstrzymało się  -    0 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę                 
Nr IX.94.2015 stanowiącą zał. Nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 3.  Wolne wnioski i informacje.  
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Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy  

-  ze swojej strony nie mam dla Państwa informacji formalnych, Pani Wójt bardzo 

proszę o zabranie głosu. 

 

 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy 

- szczegółowo omówiła kwestie formalne odnośnie umów dla radnych 

dotyczących tabletów. 

 

- w dniu jutrzejszym odbędzie się Ogólnopolski Zjazd Maskotek, a o godz. 1400 

rusza miasteczko w Rowach, o godz. 1600 zapowiadana jest parada i będą  

zablokowane ulice. Jeżeli ktoś by chciał wziąć udział, to bardzo serdecznie 

zapraszam. Na pewno będzie namiot, w którym możemy się spotkać                                   

i porozmawiać. Chciałabym poinformować, że w tym roku odwiedził nas nowy 

Wójt Gminy Chybie, który będzie uczestniczył w uroczystościach. Ponadto  na 

uroczystości gminne przybył do nas przedstawiciel z powiatu warszawskiego. 

 

 

 

Radna Justyna Wietrak 
- mam pytanie do Pani Wójt w sprawie ogłoszenia o Ogólnopolskim Zjeździe  

Maskotek. Pani Wójt mam wielką prośbę, by wpłynęła Pani na PGK, by                            

w dniu jutrzejszym śmieci od mieszkańców były  odebrane do godz. 1000. 

Wczoraj  na ulicach w centrum Rowów śmieci nie były odebrane do godz. 1600 . 

Godziny odbioru śmieci z centrum Rowów są jakimś wielkim nieporozumieniem, 

bo jeżeli jest to godzina 14-sta lub 16-sta jest to stanowczo za późno. Śmieci stoją 

na ulicach już od godziny 600  rano, ponieważ tak jesteśmy zobowiązani.  

Rozmawiałam z Panią z PGK, powiedziała że domki jednorodzinne mają 

życzenie odbioru śmieci po godz. 1000. Jest to ich wola bo tak się budzą. Pani 

stwierdziła, że mamy dwa dni odbioru – czwartek i sobotę. Natomiast nie potrafiła 

mi wytłumaczyć dlaczego mamy wywóz piątego dnia w czwartek i w sobotę. Raz 

jest odbiór  z pięciu dni, a raz z jednego dnia. Mieszkańcy zgłaszają, że odbiór                

w czwartek jest po pięciu dniach i jest bardzo dużo śmieci, a  w sobotę mamy                     

z jednego dnia. Pomimo segregacji , śmieci mieszane np. z barów, smażalni 

wystawione w pojemnikach  na wysoka temperaturę przez okres pięciu dni  

powodują, ze unosi się  nieprzyjemny fetor na ulicach . 
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Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy 

- Proszę Państwa, proszę rozróżniać śmieci, ponieważ  komunalne to nie z barów. 

Jestem zbulwersowana postawą mieszkańców prowadzących działalność 

gospodarczą, ponieważ stanowią szarą strefę, z którą podejmuję „oficjalną 

walkę”.  Nie pozwolę sobie na to, żeby zwykły szary obywatel tej gminy płacił 

trzy razy tyle tylko dlatego, że ktoś po prostu jest „złodziejem”. W deklaracjach 

wskazują nam 3, 5 pojemników, a wystawiają 15, 20, 25 pojemników. Dopóki nie 

będzie uczciwości wśród prowadzących działalność gospodarczą dopóty 

mieszkańcy będą mieli problemy. Na dzisiaj tym tematem się zajmujemy. Mam 

zgłoszenie co do godzin odbioru śmieci. Jestem po rozmowie z Panem Prezesem 

PGK. Mam nadzieję, że sytuacja się ustabilizuje, ale naprawdę proszę mi wierzyć, 

jeżeli ja na podstawie deklaracji przekazuję informację do PGK, że ma odebrać 

od przedsiębiorców ileś ton i wysyłany jest na tyle  ton samochód , który ma 

ograniczoną pojemność. Jeżeli miałabym uczciwą informację, że trzeba wysłać 

pięć samochodów naraz, to byłoby wysłane pięć samochodów. Na dzień 

dzisiejszy śmiem twierdzić, sami mieszkańcy i prowadzący działalność 

gospodarczą są sobie winni. 

 

 

 

Radna Justyna Wietrak 
- Pani Wójt  zgadzam z Panią co do uczciwości,  ale zgodnie z grafikiem                                

w czwartek odbierane są  śmieci od prowadzących działalność gospodarczą i od 

mieszkańców. O godzinie 800  z ulicy Nadmorskiej śmieci zostały zabrane, ale                   

z ul. Słonecznej  o godzinie 1400. Ja rozumiem, że firma nie zdążyła odebrać, ale 

jeżeli w jednym dniu mamy ten dodatkowy wywóz w czwartek z pięciu dni plus 

firmy, to firma która przyjeżdża jednym samochodem nie jest w stanie się 

obrobić. Nie wiem jakie są deklaracje. Błąd na pewno jest w tym, że osoby 

wynajmujące pokoje w zeszłym roku  płaciły od wody. W tym roku nie było 

problemu. Wiem, że były osoby, które chciały złożyć deklaracje od wynajęcia 

pokoi, i że prowadzą działalność gospodarczą. Co z ilością wody i  kosztami, 

które płacimy przez cały rok? 

 

 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy 
- Szanowni Państwo, pamiętajmy, że pierwszy rok reforma obejmuje  

przedsiębiorców. Musimy się wzajemnie nauczyć, a nasz system musi być 

systemem szczelnym. Raz jeszcze powtarzam, tam gdzie ktoś prowadzi 

działalność gospodarczą na podstawie Ustawy o swobodzie prowadzenia 

działalności gospodarczej, a więc jest przedsiębiorcą to nie jest to taka sama 

sytuacja, gdzie jest wynajmowane 5 pokoi i odprowadzenie tylko ryczałtu do 

Urzędu Skarbowego. Są to dwie różne sytuacje i osoby te mają prawo różnie 
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złożyć deklaracje. Na dzień dzisiejszy przyglądamy się, na bieżąco korygujemy                  

i powiem tak: dajmy sobie czas, bo innego wyjścia nie ma. 

 

 

 

Radna Justyna Wietrak 
- mieszkańcy są zgodni, że potrzebujemy czasu, tylko my potrzebujemy, żeby do 

godziny 1000  śmieci z centrum Rowów zniknęły. Bo nie dość, że mamy problem 

z plażą, to do tego jeszcze mamy ze śmieciami. 

 

 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy 

- Pani Justyno, problemy są po to, żeby je rozwiązywać. Ja słyszę to, co Państwo 

mówicie. Zrobimy wszystko, ażeby ten proceder miał miejsce do godziny 1000  

bez względu na to,  czy ktoś chce dłużej pospać, czy też nie. Mniejszość musi się 

dostosować do większości. Proszę Państwa,  dopiero po rozliczeniu sezonu tak 

naprawdę będziemy w stanie stwierdzić, czy musimy zwiększyć stawkę, czy też 

nie, czy możemy ją utrzymać w kolejnym roku i na tym samym poziomie. 

Musimy to wszystko rozliczyć, ale jeszcze raz powtarzam, te sytuacje nie miałyby 

miejsca, gdyby nie nieuczciwość. 

 

 

 

Radna Justyna Wietrak 
- tak samo jest jeżeli chodzi o dzierżawę chodników. W Rowach nie ma dzierżawy 

chodników. Są osoby, które chodzą, zbierają opłaty targowe no i widocznie 

czegoś nie widzą, bo jak chodniki były zajęte tak są. Widocznie takie jest 

zezwolenie. 

 

 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy 

- Proszę Państwa nie mylmy dzierżawy, gdzie możemy wydzierżawić grunt 

stanowiący mienie gminy od zajęcia pasa drogowego, bo dzierżawić pasa 

drogowego nie możemy. Na dzisiaj proszę mi  wierzyć, że osoby które do tej pory  

umiejętnie na „swoją korzyść” interpretują przepisy nowego planu 

zagospodarowania przestrzennego otrzymają na pewno wezwanie z Powiatowego 

Inspektoratu Nadzoru Budowlanego. Czynności kontrolne zostały wdrożone. 
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Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy  

- dziękuję bardzo. Czy w wolnych wnioskach ktoś chciałby zabrać jeszcze głos? 

Bardzo proszę Pan Radny Gruszczyński.  

 

 

 

Radny Stefan Gruszczyński 

- dziękuje Panie Przewodniczący. Pani Wójt chciałbym poruszyć temat  naszych 

plaż. Dotarły do mnie sygnały, ze nasze plaże  na wschód od Ustki są w tym roku  

bardzo wąskie, a w niektórych miejscach ich nie ma. Są sygnały, że powodem 

może być inwestycja – (rafy) , która jest prowadzona  w Ustce. Posiadam  

nieoficjalne wiadomości od osób które pracują w Urzędzie Morskim i tak jakby 

w pewnym stopniu podtrzymywali taką opinię. Dlatego zwracam się                             

z prośbą o zajęcie się tematem - czy faktycznie budowa rafy powoduje takie, a nie 

inne komplikacje? Nasuwa się  pytanie: czy fachowcy, którzy przygotowywali się 

do oceny środowiskowej  brali pod uwagę, że budowa rafy może mieć wpływ na 

to, że tej plaży w tym roku po prostu nie ma? Dziękuję.  

 

 

 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy  
- Szanowni Państwo, my nie jesteśmy na etapie interpelacji i zapytań. Natomiast 

z uwagi na fakt, że mamy sesję nadzwyczajną, jesteśmy w trakcie sezonu                                    

i Państwo macie szereg problemów jak najbardziej tę dyskusję w tym momencie 

umożliwiamy. 

 

 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy 
- na bazie omawiania koncepcji budowy rafy takie pytania padały faktycznie. 

Naukowcy i autorzy opracowań twierdzili, że budowa rafy  nie ma wpływu. 

Swoje tezy opierali na funkcjonujących rafach oceanicznych. Moje zdanie jest 

takie – jak się powie „A” to należy powiedzieć „B”, ponieważ nie ma działania 

bez jakiejś odpowiedzi, czy skutków. Uważam, że jeżeli będą negatywne skutki, 

to będzie to kolejny krok do przedłużania budowy rafy w kolejnym kierunku. To 

jest moje zdanie. Patrzymy na Holandię, gdzie mamy „wrota do morza” i  każdy 

odcinek powinien być chroniony bo jest np. zurbanizowany czy cenny dla kraju. 

Na dzisiaj trudno jest mi powiedzieć co będzie. Na pewno nie będzie tak, że  

będzie zrobione wszystko, a my będziemy leżeć i patrzeć w niebo. „Robota” 

zawsze będzie. 
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Radny Marian Korbiel 

- na wysokości /*/ w Rowach z wody wystają pół metrowe ostre kołki  oraz 

niezabezpieczone leżą na plaży. Widziałem jak dziecko  wpadło na kołki.   

 

 

 

Radna Justyna Wietrak 
- w tym miejscu mają być ostrogi . Kołki na ostrogi są naznaczone. 

 

 

 

Radny Marian Korbiel 

- wystające ostre kołki zagrażają bezpieczeństwu.   

 

 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy 
- przekażę informację odpowiednim służbom. Śmiem twierdzić, że  turyści  nic 

sobie nie robią z zakazów, płotów, ścieżek, ponieważ łamią wszelkie zakazy. Bez 

naszego udziału ma zebrać się sztab z udziałem  wykonawcy, Straży Granicznej, 

Policji, funkcjonariuszy Urzędu Morskiego, by skutecznie działać w stosunku 

właśnie do tych osób, które łamią te zakazy. Szanowni Państwo, turyści 

wykorzystują lukę w przepisach, bo tak naprawdę karać na terenie plaż może 

tylko Dyrektor Urzędu Morskiego i upoważnieni przez niego pracownicy. Policja 

i Straż Graniczna-  nie do końca. Takie są przepisy i  muszą być wspólne  kontrole, 

ponieważ jedni mogą legitymować, a drudzy karać. Nie mniej jednak sytuacja jest 

skomplikowana i wyciągnąć za mocno konsekwencji w stosunku do takich 

delikwentów się nie da. Powiadomimy Urząd Morski, by teren w odpowiedni 

sposób oznakowali i ogrodzili. 

 

 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy  
- dziękuję bardzo. Czy w kwestii wolnych wniosków ktoś jeszcze chciałby  zabrać 

głos? Proszę bardzo Pani Radna Kaleta. 

 

 

 

Radna Danuta Kaleta 
- dziękuję Panie Przewodniczący. Pani Wójt zgłosiła się do mnie Pani /*/. 

Zabrano jej opiekunkę, która przychodziła na 1 godzinę. Pani /*/ opiekuje się 

chorą matką od wielu lat i podczas pobytu opiekunki Pani ta mogła wyjść i zrobić 

zakupy.  Nie może liczyć  na swoją rodzinę. Natomiast Urząd Gminy mówi, że 
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jest jeszcze rodzina. Są  takie sytuacje, że nie można  liczyć na rodzinę. Pani Ania 

jest po operacji i pyta jak to jest. Czy nie stać Urzędu na to, żeby zatrudnić jeszcze 

jedna opiekunkę w momencie kiedy dwie opiekunki są na urlopie, a dwie tylko 

pracują na całą gminę? Pani ta ma decyzję o przyznaniu opieki. Chce zwrócić 

uwagę na to, że w budżecie rozdysponowane są różne środki np. 200 tysięcy 

złotych na jakiś bank gdzieś w Polsce. Czy naprawdę Gminy Ustka nie stać na to, 

żeby w sołectwie które liczy 700 osób, osoba która potrzebuje pomocy nie mogła 

jej otrzymać?  Proszę Panią Wójt o rozwiązanie tej sprawy. 

 

 

 

Anna Sobczuk – Jodłowska Wójt Gminy 
- temat przyjmuję do wyjaśnienia`.  

 

 

 

Wacław Laskowski Przewodniczący Rady Gminy  
- nie widzę więcej wniosków. W związku z powyższym dziękuję wszystkim 

Państwu za obecność na nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. Planowo spotykamy 

się najprawdopodobniej pod koniec sierpnia. 

 

 

 

Ad. 4.  Zakończenie obrad. 
 

 

 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 

1430  zamknął obrady IX Sesji Rady Gminy Ustka zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

 

             Przewodniczący Rady 

Protokół sporządziła:                                /-/ Wacław Laskowski 

/-/ Kamila Stachowska   

  

/*/ Wyłączenie jawności na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy o dostępie do informacji publicznej 

ze względu na prywatność osoby fizycznej lub tajemnicy przedsiębiorcy 


